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Praha - Zubařů ubývá tak rychle, že se s tím už musí něco dělat, uznalo ministerstvo zdravotnictví. Chce proto, aby se
co nejdříve sešla speciální komise, která se bude krizí zabývat. Ta sice začala pracovat už před dvěma lety, ale zubaři
i tak stále mizí. Podle stomatologů je třeba co nejdříve zvýšit počet studentů zubařských oborů.
Pokud se totiž nic nezmění, za patnáct let bude chybět třetina stomatologů. Hlavní problém je v tom, že studium
na lékařských fakultách se školám prodražuje. Chtějí-li univerzity budoucí stomatology vyučovat moderně, potřebují
nákladné vybavení, které stojí kolem 200 tisíc ročně na jednoho studenta. Od státu dostávají výrazně méně. Ministerstvo
školství však avizuje, že další finance zatím přihodit nehodlá. „Částka vyplácená školám na studenta oboru stomatologie
byla navýšena naposledy před dvěma roky,“ připomíná Helena Müllerová z ministerstva. Argumentuje, že zubařské
obory mají oproti jiným výhodu: mohou kapacitu navýšit a ministerstvo jim vždy přispěje.
Najít si nového zubaře je v některých regionech téměř nemožné. Česká stomatologická komora sice zveřejnila seznam
lékařů, kteří ještě nové pacienty přijímají, v mnoha okresech je však třeba jen jeden.


